
Zpráva o činnosti pobočky České informační společnosti, o. s. při Národním archivu 

v roce 2009 

 

Pobočka České informační společnosti, o. s., při Národním archivu má k dnešnímu dni 

176 členů – archivářů, knihovníků, konzervátorů, fotografů a dalších pracovníků archivů 

všech typů z celé České republiky. V loňském roce výbor přijal 5 nových členů, dvě 

z kolegyň pobočku opustily a na své poslední schůzi 19. ledna t.r. přijal výbor dva další zá-

jemce o členství.  

V plánu činnosti Pobočky na loňský rok byla příprava a realizace hned tří velkých ak-

cí. První z nich, v pořadí již 13. konference archivářů ČR na téma České archivy a zahraniční 

inspirace, se konala v Brně ve dnech 4. – 6. května 2009 při příležitosti 170. výročí založení 

Moravského zemského archivu. Konferenci pořádaly společně Česká archivní společnost, 

Pobočka České informační společnosti při Národním archivu, Odbor archivnictví a spisové 

služby MV ČR a Moravský zemský archiv v Brně. V šesti tematických blocích (Mezinárodní 

spolupráce v archivnictví, příhraniční a bilaterální spolupráce, nadnárodní instituce a projekty, 

vědecké projekty a granty, archivy a veřejný prostor, zahraniční archivy) zaznělo více než 30 

příspěvků, z nichž většina bude publikována ve sborníku, který je díky redakční práci Jana 

Kahudy připraven k tisku. Součástí programu byla i prohlídka nové budovy Moravského zem-

ského archivu. 

Druhou velkou akcí roku 2009 byla ve dnech 15. – 22. května 2009 odborná exkurze 

do francouzských a německých archivů. V rámci programu účastníci exkurze navštívili měst-

ský archiv ve Strasbourgu, vojenský archiv ve Freiburgu a humanistickou knihovnu v Sélesta-

tu. Součástí odborné exkurze byla i prohlídka budovy Evropského parlamentu s odborným 

výkladem a následná diskuse s pracovníkem parlamentu o jeho činnosti. Zpráva o průběhu 

exkurze byla publikována v internetovém časopisu České informační společnosti. 

 V loňském roce byla naše pobočka také pořadatelem již 14. restaurátorského semináře, 

který se také konal v Brně ve dnech 29. září – 2. října za pomoci Moravského zemského ar-

chivu. Semináře se zúčastnilo 120 konzervátorů a restaurátorů z České republiky i ze zahrani-

čí. 

 Plánovaný cyklus přednášek o nestátních archivech pokračoval přednáškou Mgr. Víta 

Charouse o Archivu České televize, která předcházela jednání výroční konference dne 24. 

února 2009. Plánovanou přednášku dr. Ďuroviče na téma preventivní péče o fyzický stav ar-

chiválií se nepodařilo realizovat ani v uplynulém roce. 

Jako v minulých letech se Pobočka ČIS podílela na činnosti Českého komitétu Modré-

ho štítu, a to především při doplňování databáze kontaktních míst, restaurátorů a spolupracov-

níků případně při organizaci odborných seminářů.  

Také v roce 2009 byla Pobočka ČIS jedním z organizačních garantů Programu doško-

lovacích kurzů konzervování, restaurování a preventivní péče o archivní a knihovní fondy, 

který probíhá v Národním archivu. 

Uhrazení členských příspěvků je jednou z mála povinností členů ČIS. Přesto se 

v posledních letech nepodařilo nikdy vybrat všechny příspěvky v daném termínu, u některých 

členů se dlužné částky kumulují. Výbor proto doporučuje výroční konferenci přijmout usne-

sení, že 31. březen každého roku je konečným termínem pro uhrazení členských příspěvků. 

Při nedodržení této povinnosti bude členství v Pobočce ČIS považováno za ukončené. 

Výbor Pobočky ČIS při Národním archivu s uspokojením konstatuje, že všechny hlav-

ní úkoly stanovené v plánu činnosti Pobočky na rok 2009 byly úspěšně splněny. Čtyřleté 



funkční období ukončil odstupující výbor přípravou kandidátky pro volby na dnešní výroční 

konferenci. Seznam kandidátů na členství ve výboru ve složení: Pavla Jirková (NA), Rudolf 

Kaďorek (NA), Jan Krlín (NA), Lucie Křížová (MZA), Miroslav Kunt (NA), Lenka Matuší-

ková (NA), Ivo Navrátil (SOkA Semily), Jana Němečková (MZA), Anna Pecková (MZA), 

Laděna Plucarová (SOA Třeboň), Roman Straka (NA) a seznam kandidátek na členství 

v revizní komisi: Eva Gregorovičová, Libuše Holakovská a Marie Šatochinová byl členům 

Pobočky doručen spolu s programem konference a do dnešního dne výbor neobdržel žádný 

doplňující návrh. Výbor Pobočky doporučuje omezit počet členů příštího výboru Pobočky 

ČIS na sedm. Dlouholetá členka výboru p. Alena Tomková, která zastupovala početnou sku-

pinu archivářů z jihočeských archivů, a duchovní otec archivních konferencí, dr. Vácslav Ba-

bička, který působil již ve výboru Pobočky ČSVTS, se rozhodli svou činnost ve výboru Po-

bočky definitivně ukončit. Všem odstupujícím členkám/členům výboru děkuji tímto za jejich 

práci a podporu činnosti naší pobočky. 

 

V Praze dne 23. února 2010 

 Lenka Matušíková v.r. 

  za výbor Pobočky ČIS při Národním archivu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


